
Motie AGENDAPUNT

Onderwerp: Concept RES Midden-Holland Inhoud, startpunt t.o.v. EU en PBL per oktober 2020

De raad van de gemeente Gouda in vergadering bijeen op 30 september

Constaterende dat

• De Regionale Energiestrategie RES Midden Holland invulling beoogt te geven aan het landelijk 
overeengekomen Klimaatakkoord dat volgt op de Klimaatdoelen van Parijs, onder meer een CC>2-reductie 
van 49% in 2030 ten opzichte van 1990.

• Het uitgangspunt van RES-MH is een C02-reductie na te streven naar rato van het huidige aandeel in het 
landelijk energieverbruik te weten 1,24 %, en dit toegepast wordt op het landaandeel van duurzaam op te 
wekken energie, dus minder dan de helft van het totaal nieuw te realiseren duurzame energieopwekking die 
immers ook wind op zee (60% van Nederlands territoriumoppervlak) behelst. Zou de C02-emissie ten 
gevolge van veenoxidatie mee mogen tellen, dan zou de koppelkans met bodembeheer/grondwaterbeheer 
nog kunnen bijdragen, maar deze is juist buiten de scope van de RES gelaten. Vooruitgang bij het 
verzakkingsbeleid wordt dus niet in het streefpercentage gehonoreerd en anderzijds blijven we achter bij de 
tonnages in absolute aantallen van Parijs.

• Zelfs bij de beperking tot wind-op-land als tonnagestreven waar het streefpercentage op toegepast wordt, 
gaat het om veel meer TWh/Pj dan waar Planbureau voor de Leefomgeving PBL rekening mee houdt, als 
we het aandeel grijze stroom willen drukken conform Parijs. Hierop werd veelzeggend geattendeerd op 4 
september door nota bene Ronald Prins, programmanager Energietransitie Gebouwde Omgeving Zuid 
Holland, met een Linkedln post getiteld ‘Goed artikel in de Energeia’: Alles wijst op een grotere vraag naar 
duurzame elektriciteit. Wat nu?”, 31 augustus 2020 in Energeia, Alex Kaat. Signaal: PBL rekent met 
stationaire gegevens uit het verleden omdat verwachte beleidseffecten of trends als elektrificatie (industrie, 
mobiliteit, warmtepompen, datacentra) en waterstofproductie niet als hard cijfermateriaal in te voeren zijn. 
Zeker als het in opspraak geraakte biomassa zijn aandeel deels verliest, is de kans op een zelfs groeiend 
aandeel grijze (import)stroom in de nationale stroommix aanwezig. Slotsom: veel meer dan 35 TWh nieuwe 
groene stroom op land is nodig om de beoogde 49% uitstootreductie in tonnen CO2 in 2030 te halen.

• Dit reductiepercentage wordt naar alle waarschijnlijkheid eind oktober 2020 al verhoogd naar 55%, werd 
maandag 21 september 2020 bekendgemaakt: de EU wil dat Nederland een tandje bijschakelt en het PBL 
zal dit naar alle waarschijnlijkheid beamen, meldde de NOS die avond (https://nos.nl/artikel/2348276- 
europa-dwinqt-nederland-tot-meer-actie-teqen-klimaatveranderinq.html). Eind volgende maand [= oktober 
2020] zal het Planbureau voorde Leefomgeving (PBL) onderzoek presenteren, waaruit volgens bronnen 
blijkt dat de uitvoering van het Klimaatakkoord niet snel genoeg gaat. Er moet dus ook nóg een tandje bij om 
de nieuwe Europese doelstelling te halen, het PBL zal hiervoor een eerste technische aanzet geven.

Overwegende dat
• De 1,24% nooit de Parijsdoelstelling of het Klimaatakkoord naar rato kan invullen, aangezien het (thans zelfs 

met het in opspraak geraakte biomassa meegerekend grotendeels nog grijze) elektriciteitsverbruik natuurlijk 
niet constant zal blijven de komende tien jaar tot 2030 en dertig jaar tot 2050 en bovendien slechts 1,24%
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van de dankzij landwind bespaarde CO2 nagestreefd wordt.

• Zonne-energie niet alleen elektrische energie maar ook warmte kan opleveren, hiermee per vierkante meter 
veel meer energie te oogsten is en de omzetting van elektrisch naar thermisch (evenals overigens naar 
waterstof en omgekeerd) bovendien conversieverliezen met zich meebrengt, en thermische energie zich 
bovendien goed leent voor seizoensopslag. Ook bodemenergie is te overwegen, bijvoorbeeld op basis van 
ervaring van een Collectief Particulier Opdrachtgeverschap in Reeuwijk (vijf putten) en expertise bij 
vakorganisaties. Bovendien ligt er al een rapport over aquathermie uit de Gouwe (Greenvis Energy 
Solutions, Presentatie beschikbaarheid restwarmte Zuid Holland, 5 juli 2018).

o De tweejaarlijkse actualisatie van de RES-MH bij de huidige startsituatie tot een schoksgewijze
ambitieverhoging kan gaan leiden die de geloofwaardigheid van het tussenliggende traject en het algehele 
proces kan ondermijnen.

• Dit alles nog te voorkomen is door vorderingen inzake niet-energiegerelateerde C02-emissies ten volle te 
honoreren in de emissiereductiecijfers en in thermische energievraag te voorzien met thermische 
toepassingen die echter nog als “innovatief” of beperkt beschikbaar meerdere jaren naar de toekomst 
geschoven worden.

• Als niet de tweejaarlijkse actualisering van de RES als herijkingspunt wordt aangehouden maar de 
Warmtetransitievisie van eind 2021, is de reparatie al op een kwart van de doorlooptijd te realiseren, in 
plaats van achteraf.

Roept het college op

Hierbij de Warmtetransitievisie van eind 2021 als tussentijds herijkpunt in te zetten in plaats van de tweejaarlijkse 
actualisatie van de RES-MH af te wachten.

En gaat over tot de orde van de dag

Theresia Uittenbroek, 
Gouda’s 50+ Partij

Lenny Roelofs, 
SP
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